
 
 
  
Nota voor burgemeester en wethouders 
Onderwerp 

Team 
DEV-CS 

Vragen ex art 46 RvO PvdA-Europese Subsidiegelden 
1- Notagegevens   
Notanummer 2019-001229 
Datum 20-06-2019 
Programma:   
01 Burger en bestuur 
Portefeuillehouder Weth. Rorink 
  

 
 

 

2- Bestuursorgaan   
[X]B & W 25-06-2019 
[ ]Raad -- 
[ ]Burgemeester -- 
College van B & W   
- Burgemeester - Weth. Grijsen 
- Weth. De Geest - Weth. Verhaar 
- Weth. Walder - Weth. Rorink 

 

Besluitenlijst d.d.   d.d.   d.d. 
 [ ]Akkoordstukken -- [X]Openbaar 25-06-2019 [ ]Besloten -- 

 

  
Routing d.d. 
programmamanager 21-06-2019 
wethouder 20-06-2019 

 

  par. 
[ ]adj.secr. -- 
[X]gem.secr. 21-06-2019 
BIS Openbaar 
Status Definitief2019-06-26 
  

Bijlagen 
vragen fractie + antwoordbrief 
  
B & W d.d.: 25-06-2019 
  
Besloten wordt: 
1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fractie PvdA vast te stellen;  
2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 
3 de nota en het besluit openbaar te maken. 
  
Financiële aspecten: 
Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 
Begrotingswijziging Nee 
  
Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 
[X] De nota en het besluit openbaar te maken 
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[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  
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Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 
  
Toelichting 

Inleiding 
Per brief van 4 juni 2019 heeft Anke Hamstra van de fractie van de PvdA uw college een aantal schriftelijke 
vragen ex art 46 RvO gesteld over Europese subsidiegelden. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 
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Financiële consequenties  
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Betreft: Europese subsidiegelden 

              Deventer, 04-06-2019 

Geacht college, 

De PvdA  vraagt zich af of Deventer meer kan doen om Europese subsidiegelden te genereren. Uit de online 

tool van de VNG (https://vng.nl/onderwerpenindex/europa/nieuws/nieuwe-online-tool-europese-subsidie-

per-gemeente) blijkt dat Deventer 65 euro per jaar per inwoner genereert aan Europese subsidiegelden. Hieruit 

komen volgens deze tool 197 banen voort . Dit in vergelijking met bijvoorbeeld een stad als Enschede, waar 

1052 euro per inwoner per jaar wordt binnen gehaald en het 2876 extra banen oplevert. Of een qua inwonertal 

vergelijkbare stad als Leeuwarden waar 316 euro per inwoner binnenkomt en 964 banen voortkomen uit deze 

subsidiestromen. Als we vervolgens gaan kijken naar de procentuele verdeling van de subsidiestromen over de 

verschillende beleidsterreinen (Cultuur en Samenleving, Economie en Innovatie, Energie, Milieu, Landschap en 

Natuur, Mobiliteit en Infrastructuur, Onderwijs en Arbeidsmarkt, Zorg en Welzijn) zien we grote verschillen 

tussen de steden. 

 

De PvdA-fractie heeft dan ook de volgende vragen aan het college van B&W over het voorgaande. 

1. Welke inspanningen levert de gemeente Deventer om aan te sluiten bij Europese programma’s die 

subsidiegelden en banen opleveren? 

- Wat is de huidige investering die de gemeente levert om tot succesvolle Europese gelden te komen? 

- Kunt u inzichtelijk maken op welke wijze de gemeente in deze samenwerkt met andere overheden als 

provincie en rijk? 

2. Heeft het college de intentie een grotere inspanning te leveren om aan te sluiten bij Europese programma’s 

om de hoeveelheid subsidie per inwoner te vergroten? 

3. Indien ja, hoe denkt het college te bewerkstelligen dat er beter aangesloten wordt bij Europese 

programma’s om meer subsidiegelden voor Deventer te genereren? Wat is daar voor nodig?  

Indien nee, waarom niet als lijkt dat er nog veel mogelijkheden voor Deventer onbenut blijven? 

 

Met vriendelijke groet, 

Namens de fractie van de Partij van de Arbeid, 
 

 

Anke Hamstra     

E-mail: ab.hamstra@gemeenteraaddeventer.nl  
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kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.J.E. van der Meer  schriftelijke vragen ex art 46 RvO over Europese subsidiegelden 
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte mevrouw Hamstra, 
 
In uw brief van 4 juni 2019 hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over Europese 
subsidiegelden. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vooraf willen wij het volgende opmerken: 
B&W en de gemeenteraad hebben in 2017 bevestigd dat wij middelen zoeken bij onze projecten en niet 
andersom (inhoud gaat voor geld). Dit geldt ook voor Europese subsidies. Dit betekent dat wij onze prioriteit 
bij de lange termijn hebben liggen.  
 
De door u genoemde monitor geeft inzicht in Europese middelen die organisaties (dus overheden, bedrijven, 
universiteiten en andere organisaties) in een bepaald postcodegebied hebben aangevraagd en beschikt 
hebben gekregen in de Europese programmaperiode 2014-2020. In uw brief refereert u aan steden als 
Enschede en Leeuwarden (gelieerd aan de universiteit van Groningen). Dit zijn universiteitssteden. Europa 
investeert 70 miljard euro in onderzoek en innovatie. Uit de monitor blijkt dat dit vooral terecht komt bij 
(organisaties in) universiteitssteden (gemiddeld 60% ten opzichte van 25% bij niet-universiteitssteden). 
Daarom is het te verklaren dat zij (per inwoner) meer Europese middelen hebben.  Neemt niet weg dat er in 
het postcodegebied van Deventer relatief weinig Europese middelen worden gegenereerd. 
 
Vraag 1:  
Welke inspanningen levert de gemeente Deventer om aan te sluiten bij Europese programma’s die 
subsidiegelden en banen opleveren?  
 
- Wat is de huidige investering die de gemeente levert om tot succesvolle Europese gelden te komen?  
- Kunt u inzichtelijk maken op welke wijze de gemeente in deze samenwerkt met andere overheden als 

provincie en rijk?  
 
Antwoord: 
Zoals in het woord vooraf opgemerkt gaan wij voor de lange termijn en zoeken wij de Europese middelen bij 
onze (geprioriteerde) projecten en niet andersom.  
 



 
De gemeente Deventer investeert in subsidieverwerving, waar Europese middelen een onderdeel van 
uitmaken. Als het gaat om Europese gelden, focust de gemeente Deventer op: energietransitie, circulaire 
economie, duurzame mobiliteit en arbeidsmarkt. Vanuit de bestaande capaciteit op deze onderdelen 
investeert de gemeente in de samenwerking met: 
• de Cleantech Regio voor de regionale speerpunten energietransitie en circulaire economie, 
• de arbeidsregio voor middelen uit de Europese sociale structuurfondsen, 
• de provincie voor middelen uit structuurfondsen voor innovatie bij bedrijven, energietransitie én lobby 

richting Brussel en Duitsland, 
• de VNG/G40 in de werkgroep Europa,  
• Ministerie EZK/BZK in het project Transform in relatie tot middelen via de Europese Investerings Bank. 
 
Vraag 2: 
Heeft het college de intentie een grotere inspanning te leveren om aan te sluiten bij Europese programma’s 
om de hoeveelheid subsidie per inwoner te vergroten?  
 
Antwoord: 
Wij bereiden een strategische notitie voor die helpt bij het samenwerken op de verschillende schaalniveaus: 
regionaal, provinciaal, nationaal en Europees. In de 2e helft van 2019 gaan we met de raad in gesprek over 
onze ambities, waaronder de inzet op het verwerven van (Europese) subsidies  
 
Vraag 3: 
Indien ja, hoe denkt het college te bewerkstelligen dat er beter aangesloten wordt bij Europese programma’s 
om meer subsidiegelden voor Deventer te genereren? Wat is daar voor nodig? Indien nee, waarom niet als 
lijkt dat er nog veel mogelijkheden voor Deventer onbenut blijven? 
 
Antwoord: 
Voor ons is het van belang onze projecten voor de lange termijn goed op de kaart te zetten in de 
samenwerkingsverbanden op de verschillende schaalniveaus. Europa en Europese middelen kunnen daarbij 
als katalysator werken. Aan de hand van de keuzes die we maken met de strategische notitie, gaan we met 
de raad in gesprek hoe we de kansen voor Deventer beter kunnen benutten en wat daarvoor nodig is op het 
gebied van risico’s, inzet en organisatie. Daarnaast blijft het een verantwoordelijkheid van organisaties in onze 
gemeente om zelf Europese middelen voor hun eigen projecten te verwerven.  
 
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
 
 
 
 
 


